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Содержание большей части работ, определяющих тематику очередного, 9 номера (первого выпус-

ка в 2017 г.) «Альманаха современной метрологии» составляют статьи, освещающие исследования в 
области частотно-временных и координатно-временных измерений. 

Первая часть «Альманаха» −−  фундаментальные исследования проблем космической метрологии, 
гравитационных, гравиметрических, время-частотных измерений. Это история непосредственного 
обнаружения гравитационных волн, изучение методов релятивистской синхронизации наземных и 
бортовых атомных часов, сравнения и синхронизации шкал времени. 

Традиционно помещены материалы, посвящённые исследованиям в области совершенствования 
эталонной базы. Раздел по метрологии нейтронного излучения представлен работой высококвалифи-
цированных авторов из ФГУП «ВНИИФТРИ», Троицкого института инновационных и термоядерных 
исследований, ООО «Центр-АЦП». 

Не менее важные вопросы поднимают авторы и других статей. В том числе в области практиче-
ской метрологии, в частности, поверки высокотехнологичного оборудования. 

The articles covering research in the field of time-and-frequency and coordinate-time measurements are 
represented in most works that determine the theme of the next issue of the Al`manac of modern metrology, 
no 9 (the first issue in 2017). 

The first part of the Al`manac attracts considerable attention to fundamental research of aspects of the 
space metrology, gravitational, gravimetrical and frequency-and-time measurements. The works deal with the 
direct detection of the gravitational waves, investigation of relativistic synchronization methods for ground 
and onboard atomic clocks; synchronization and comparison of the time scale. 

The materials dedicated to the research in the improvement of standards base are becoming traditional for 
the Al’manac. The section “Metrology of the neutron radiation” is represented by the work of high-qualified 
authors of FSUE “VNIIFTRI”, Troitsk Institute for Innovation and Thermonuclear research (TRINITI), and 
CENTER-ADC LLC. 

The authors of other articles of the Al`monac also rise very important questions in their articles, including 
the aspects in the field of practical metrology, in particular verification of the high technology equipment. 
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